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       парламент - ВОЛЯ -  декларация 

        

       ВОЛЯ иска изслушване на вицепремиера по демографска политика и на здравния 

министър  

        

       София, 8 октомври /Нелли Желева, БТА/ 

          "ВОЛЯ-българските родолюбци" внася днес искане в Народното събрание за 

изслушване на вицепремиера по икономическата и демографска политика Марияна 

Николова и на здравния министър Костадин Ангелов за мерките, които се предприемат 

заради високата, според статистиката, детска смъртност у нас. Това обяви в декларация 

зам.-председателят на групата Кръстина Таскова. 

          За да бъдат двамата представители на изпълнителната власт задължени да дойдат в 

парламента и да участват в разискванията, са нужни 48 подписа, ВОЛЯ има 12, уточни тя. 

Затова апелира към останалите парламентарни групи да се присъединят към искането с 

подписите си. 

          Тя припомни, че партията на Веселин Марешки предлага безплатни лекарства за деца 

и пенсионери, но никой от другите партии не взема до момента отношение. Въпрос на 

национална сигурност е да работим вече за децата, категорична е Таскова. 

          Кога ше има изцяло безплатно детско здравеопазване, адекватна ли е политиката за 

здравето за жените и майките, с какво държавата реално подкрепя майките да имат повече 

от едно дете, питат от ВОЛЯ. Според тях този дебат е закъснял. 

          От политическата сила настояват също здравният министър да информира депутатите 

за готовността за посрещане на Ковид-19, как за училищата ще се промени учебната година, 

ако броят на заразените се увеличи много. Няма готовност в ЕС, всяка държава трябва да се 

справя сама, затова е важно какъв е планът, подчерта Кръстина Таскова. 

 

www.bnt.bg, 08.10.2020 г. 

https://bntnews.bg/news/obshtopraktikuvashtite-lekari-parite-za-pcr-testove-da-se-

otpuskat-celevo-a-ne-da-sa-chast-ot-byujeta-na-nzok-1077445news.html 

 

Общопрактикуващите лекари: Парите за PCR тестове да се отпускат целево, а не да 

са част от бюджета на НЗОК 

 

Принципното решение общопрактикуващите лекари да могат да назначават PCR тестове е 

само началото. Трябва да бъде измислен алгоритъм за прилагане. Това каза доц. д-р 

Любомир Киров в "Денят започва". Като председател на Сдружението той каза, че личните 

лекари са предложили група от критерии за назначаване на изследванията. Според него това 

е извънредна ситуация и парите за тези тестове трябва да се отпускат целево, а не да бъдат 

част от бюджета на Здравната каса. 

По думите на д-р Киров, за да се прецени кога да се назначи тест, трябва да се изходи от 

две неща - "първо, какво целим, дали всеки един с какъвто и да е симптом или оплакване 

трябва да бъде изследван и второ, има ли средства, с които това да се реализира". 

"Важно е да се прецени и с какви тестове това да стане, защото навлизат нови тестове, които 

стават за 10-15 минути, не са толкова скъпи и са също така достатъчно достоверни", 

отбеляза той. 

http://www.bnt.bg/
https://bntnews.bg/news/obshtopraktikuvashtite-lekari-parite-za-pcr-testove-da-se-otpuskat-celevo-a-ne-da-sa-chast-ot-byujeta-na-nzok-1077445news.html
https://bntnews.bg/news/obshtopraktikuvashtite-lekari-parite-za-pcr-testove-da-se-otpuskat-celevo-a-ne-da-sa-chast-ot-byujeta-na-nzok-1077445news.html
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По думите му ако има средства всички да бъдат изследвани, това трябва да се направи, 

защото няма друг начин да се докаже болестта. 

"Ако обаче няма тази възможност нито финансова, нито логистична, тогава нека да се 

прецезира - не за един, а за няколко симптома, например имате температура, боли ви 

гърлото и да речем сте загубил вкус или мирис. Тогава - да, вероятността е по-голяма. 

Проблемът на това заболяване е, че няма добре оформена картина", каза председателят на 

Сдружението на общопрактикувашите лекари 

Той посочи, че невисока температура има при около 60 до 70% от хората, кашлица - при 

някъде до 60% от хората. "По отношение на загубата на обонянието и на вкуса - по същия 

начин са процентите", каза д-р Киров. 

"Ние сме предложили група от критерии, дали ще са 3 или 4, които трябва да бъдат обсъдени 

и приети. Говорим за политика при условия на пандемия, това не го решаваме ние. Казва 

се, че има много средства, има такива, които идват от Европа и т.н. - това нас не ни 

интересува, нека те да бъдат целево отпуснати, касата може да се явява вторичен 

разпределител на тези средства, това не трябва да бъде част от ежегодния бюджет на касата, 

защото това е извънредна ситуация", каза той. 

Д-р Киров каза, че личните лекари са на първа линия, но не са определени като такива. 

 

www.btv.bg, 08.10.2020 г. 

https://btvnovinite.bg/predavania/tazi-sutrin/d-r-nikolaj-branzalov-ne-bi-trjabvalo-da-

ima-limit-za-napravlenijata-za-pcr-testove.html 

 

Д-р Николай Брънзалов: Не би трябвало да има лимит за направленията за PCR 

тестове 

 

Всички трябва да имаме право на безплатно изследване за COVID-19, когато това се 

налага, коментира д-р Стойчо Кацаров 

 

Общопрактикуващите лекари вече ще имат право да издават направления за PCR тестове, 

стана ясно вчера. Това ще се случва при строги критерии, изготвени от БЛС, 

Министерството на здравеопазването, НЗОК и Националното сдружение на 

общопрактикуващите лекари. Възможността ще влезе в сила след подписването на анекс 

към Националния рамков договор. 

Ние отдавна настояваме за тази възможност, каза в предаването „Тази сутрин“ д-р Николай 

Брънзалов, общопрактикуващ лекар. Според него не трябва да има лимит за тези 

направления и трябва да може по електронен път да се издават за консултации по телефона, 

за да не се разхождат заразени с COVID-19 сред другите хора. 

 „Като здравноосигурени лица всички трябва да имаме право на безплатен PCR тест, когато 

това се налага. Такава е практиката в повечето европейски страни“, коментира д-р Стойчо 

Кацаров от Център за защита правата в здравеопазването. 

Според него заради огромния ресурс, който в момента се хвърля за борбата с коронавируса, 

страдат хората с други заболявания. Проучване в САЩ е показало, че скринингът на ракови 

заболявания е намалял с 85% от началото на пандемията, което означава повече 

недиагностицирани болни и починали от рак, допълни д-р Кацаров. 

 

www.bnt.bg, 08.10.2020 г. 

https://bntnews.bg/news/brifing-v-mz-ne-se-nalaga-zatyagane-na-merkite-ili-vavezhdane-

na-novi-1077465news.html 

 

Брифинг в МЗ: Не се налага затягане на мерките или въвеждане на нови 

http://www.btv.bg/
https://btvnovinite.bg/predavania/tazi-sutrin/d-r-nikolaj-branzalov-ne-bi-trjabvalo-da-ima-limit-za-napravlenijata-za-pcr-testove.html
https://btvnovinite.bg/predavania/tazi-sutrin/d-r-nikolaj-branzalov-ne-bi-trjabvalo-da-ima-limit-za-napravlenijata-za-pcr-testove.html
http://www.bnt.bg/
https://bntnews.bg/news/brifing-v-mz-ne-se-nalaga-zatyagane-na-merkite-ili-vavezhdane-na-novi-1077465news.html
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България е на 7-мо място по смъртност в Европа, докладва доц. Ангел Кунчев 

 

Не се налага затягане на мерките, нито налагане на нови. Единственото, което ще 

продължим да правим, е контрол за спазване на съществуващите мерки. Това заяви 

здравният министър Костадин Ангелов на редовния седмичен брифинг на Националния 

оперативен щаб за борба с коронавируса в Министерство на здравеопазването. 

437 са новите случаи на коронавирус у нас при направени 4541 PCR теста. Излекувани са 

138 души. Настанените в болница са 1033-ма пациенти, от които 53-ма - в интензивни 

отделения. 11 души са починали през последното денонощие. 

Към днешна дата в болници с коронавирусна инфекция са хоспитализирани 1033 души. 53 

от тях са в интензивни отделения. Няма увеличаване на хоспитализираните пациенти по 

лечебни заведения, дори има намаление спрямо миналата седмица, увери проф. Ангелов и 

заяви, че хората трябва да бъдат спокойни. 

Наблюдава се увеличаване на медицинския персонал с положителни тестове. От началото 

на епидемията има 1263 лекари с коронавирус. Активните случаи към днешна дата са 278, 

на домашно лечение са поставени 229, в лечебни заведения са настанени 43, като 6 от са в 

интензивни отделения. 

Към днешна дата болните деца и ученици са 101. Под карантина са поставени 3268. Общо 

заболелите учители от детските градини и училища са 133, под карантина са 119. Като 

пример проф. Костадин Ангелов поясни, че тези цифри означават, че на 1000 паралелки 3 

са карантинирани. 

От кога личните лекари ще могат да издават направления за PCR тест? 

По отношение на заразените медицински служители към 7 октомври те са 26 служители, 

обобщи министърът. 

В Европа България се нарежда на 24-о място по заболеваемост и на 7-о място по смъртност, 

съобщи главният държавен здравен инспектор доц. Ангел Кунчев. Спрямо страните на 

Балканския полуостров страната ни заема 5-о място по заболеваемост, след Румъния, 

Македония, Босна и Херцеговина и Албания и 4-о място по смъртност, след Босна и 

Херцеговина, Македония и Румъния. 

Лечебните заведения са подготвени за ситуацията, съобщи проф. Асен Балтов, директор на 

спешния институт "Пирогов". 

Общо потвърдените случаи от началото на пандемията в страната са 22 743, като активните 

от тях са 6422. Хоспитализирани са 1033. Излекуваните са 15 448. 

 

www.segabg.com, 08.10.2020 г. 

https://www.segabg.com/hot/category-bulgaria/nosht-i-nie-lekuvame-tova-koeto-dadoha-

na-trump 

 

НОЩ: И ние лекуваме с това, което дадоха на Тръмп 

 

Обмисляме намаляване на 14-дневната карантина, обяви главният здравен инспектор 

 

Бъдете абсолютно спокойни, не се налага затягане на мерките, нито налагане на нови мерки. 

Единствено ще продължим да осъществяваме контрол за спазване на мерките, както са в 

момента, обяви здравният министър проф. Костадин Ангелов на втория брифинг на 

националния оперативен щаб за есента. 

"Обществото има отговорността да спазва мерките такива, каквито са в момента, а те са 

изключително обикновени и семпли неща - да се носят маски на закрито, да се спазва 

дистанция, да се прави дезинфекция. Ако това се спазва, няма нужда от други мерки", заяви 

http://www.segabg.com/
https://www.segabg.com/hot/category-bulgaria/nosht-i-nie-lekuvame-tova-koeto-dadoha-na-trump
https://www.segabg.com/hot/category-bulgaria/nosht-i-nie-lekuvame-tova-koeto-dadoha-na-trump
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той. Няма да има и ограничения за заведенията, въпреки че в много страни се предприеха 

такива мерки. Ще се направи обаче среща с тях, за да "им се припомни какви са правилата", 

обясни министърът. "Какво ще постигнем, ако затворим заведенията в 10? И преди 10 

можем да се заразим", добави главният здравен инспектор доц. Ангел Кунчев. 

"Има всеобщо разхлабване на всички в последните месеци, апелирам от днес нататък хората 

да започнат да се самоконтролират и помежду си да се контролираме. Ако видите някой без 

маска на закрито, направете му забележка. Идва момент да сме много по-строги към себе 

си и към хората около нас", призова шефът на "Пирогов" проф. Асен Балтов. 

В статистиката на Европейския център за превенция и контрол на заболяванията България 

е 24-о място по заболеваемост и на седмо място по смъртност - запазваме мястото си, 

защото има значителен ръст на случаите в Европа, обяви доц. Ангел Кунчев. Става дума за 

31 държави от ЕС, Европейска икономическа зона и Великобритания, в които центърът 

следи заболеваемостта и смъртността на 100 000 души за последните 14 дни. Той подчерта, 

че на Балканите има страни в много по-тежка ситуация от нас. С така посочените данни 

ръстът в ЕС е плюс 23%, което е абсолютно равно на ръста в България, който също е 23%. 

Само една страна има отрицателна тенденция - Дания, с минус 27%. Латвия се увеличава 

много, във Великобритания, Словакия, Нидерландия, Полша има над 50% ръст, каза доц. 

Кунчев. 

Оформя се една група от около десет страни с много голям ръст, където са Испания, Чехия 

и др. Ние сме стабилно в светло оранжевата зона, заяви главният здравен инспектор. Той 

докладва, че няма нови мерки спрямо България от другите държави, като подчерта, че сме 

поискали обяснение от Великобритания защо ни налага ограничения, след като сме в по-

благоприятна ситуация. 

Активните случаи в София са 5786 към вчерашна дата, 250 са хоспитализирани, 29 са на 

интензивно лечение, обяви шефът на РЗИ София Данчо Пенчев. Като тенденция той открои, 

че от началото на седмицата се забелязва "огнищност в определени колективи", като обяви, 

че няма да ги съобщава. Според него в столицата все още няма дифузно разпространение 

на заразата. От днес под карантина ще се постави бежанският център във Военна рампа, 

призна впоследствие Пенчев. Той обясни, че не разкрива огнищата, тъй като тях са във 

военни обекти и др. стратегически предприятия. Шефът на столичната РЗИ подчерта, че 

инспекцията има много точни наблюдения къде точно да изследва, като даде пример с 

предприятие, където при изследвани 100% от хората, положителни се оказват 42%. 

Повече хоспитализации има в няколко области, обяви шефът на "Пирогов" проф. Асен 

Балтов. 168 са в Благоевград, от които 10 са в интензивни отделения, 66 са в Бургас, 99 - в 

Пловдив, 38 - в Търговище, 39 - в Пазарджик, 33 - в Шумен. 

Балтов съобщи, че отпада задължителното тестване с PCR тест след 14-дневната карантина. 

Става дума за положителните пациенти, които са поставени под домашна карантина, 

допълни проф. Ангелов. Има публикации, които доказват, че след 14-ия ден вирусният 

товар на пациентите не е достатъчен за заразяване на други хора, обясни той. За 

хоспитализираните преценката се взема от лекуващите лекари. Следващата стъпка е да 

намалим 14-дневна карантина, добави доц. Ангел Кунчев, като отново се позова на нови 

изследвания. Кунчев обяви, че и в нашите болници се лекуват всички пациенти с това, с 

което е лекуван Тръмп - ремдесивир и дексаметазон. 

Средната възраст на заразените е под 50 г., но смъртността е основно сред пациенти с 

напреднала възраст и с по няколко заболявания, каза здравният министър. В отговор на 

въпрос за въвеждане на маски на открито той отново подчерта, че данните не предполагат 

нови мерки и такива няма да има. 

Не се налагат нови организационни действия относно многото заразени медици, каза 

Ангелов. Обсъждано е да се направят опреснителни семинари по отделни области, за да се 

обучат здравните работници за предпазните средства, допълни министърът, но това се 
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говори още от лятото. "Всички са уморени, но нито един медик и сестра няма да се откаже 

- те са бойци", смята министърът. 

"Не можем да посочим число, над което системата може да реагира или не, защото това би 

означавало да смесим данните на национално ниво, а те са различни по области. В момента 

имаме повишена заболеваемост и концентрация на пациенти в болници - Бургас и 

Благоевград", даде пример Ангелов. 

 

www.clinica.bg, 08.10.2020 г.  

https://clinica.bg/13808-Kasata-dogovarq-otstypki-za-2021 

 

КАСАТА ДОГОВАРЯ ОТСТЪПКИ ЗА 2021 

 

Ако искат продуктите им да се реимбурсират, фирмите трябва да подадат оферти 

до края на месеца 

 

Здравната каса започна договаряне на отстъпки за следващата година. Ако фирмите не 

участват, продуктите им няма да се реимбурсират. 

Срокът за подаване на оферти изтича в края на месеца. Договарянето важи за всички 

компании, които имат лекарства за домашно лечение или за рак в болниците, на които 

стойността, заплащана от НЗОК, се изчислява чрез групиране, в което не участват други 

продукти. От договарянето са изключени генеричните лекарства, които са предназначени 

за лечение на злокачествени заболявания или се прилагат при животозастрашаващи 

кръвоизливи и спешни операции. 

За отстъпки кандидатстват 

и всички нови молекули, които са влезли в позитивния списък до 30 септември 2020 г. и 

които за първи път ще се плащат от бюджета на НЗОК. Ако решението за включването им 

е прието до 30 септември, но предстои да влезе в сила след това и има разпореждане за 

предварително изпълнение, пак ще се финансират през 2021 г., уточняват от НЗОК. 

Отстъпката може да бъде изцяло 

под формата на възстановяване на разходи, не по-малък от 10 на сто от приходите по НЗОК 

за съответно тримесечие или комбинация и с медицински услуги, осигурявани за сметка на 

фирмата. Възможно е да има отстъпка от стойността за опаковка и в полза на пациента. 

 

www.nova.bg, 08.10.2020 г. 

https://nova.bg/news/view/2020/10/08/301728/%D0%BF%D1%83%D1%81%D0%BA%D

0%B0%D1%82- 

 

Пускат комбинирани тестове за COVID-19, грип А и Б 

 

Това стана ясно по време на редовния брифинг на Оперативния щаб 

 

В момента в столичното РЗИ се въвеждат протоколите на комбинирани PCR тестове за 

COVID -19, грип А и грип Б. Това обяви директорът на РЗИ – София д-р Данчо Пенчев по 

време на редовния брифинг на Оперативния щаб. 

По думите му в столицата няма дефузно разпространение на коронавирус. 

Новорегистрираните активни случаи от предния брифинг до вчера са 5786. 

Хоспитализирани за седмицата са 250 души, от които 191 са доказани положителни и 

хоспитализирани. 29 са на интензивно лечение. 

 „Има 1434 карантинирани ученици и 106 души персонал и учители. В детските градини 

положителните случаи на деца са 5, карантинирани саа 166. 13 служители са с положителна 

http://www.clinica.bg/
https://clinica.bg/13808-Kasata-dogovarq-otstypki-za-2021
http://www.nova.bg/
https://nova.bg/news/view/2020/10/08/301728/%D0%BF%D1%83%D1%81%D0%BA%D0%B0%D1%82-
https://nova.bg/news/view/2020/10/08/301728/%D0%BF%D1%83%D1%81%D0%BA%D0%B0%D1%82-
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проба, карантинирани са 17", каза още д-р Пенчев. „От началото на седмицата в София се 

забелязва огнищност в определени колективи” добави д-р Пенчев. 

 

https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/arkadi-sharkov-prez-sledvashtata-godina-se-

ochakva-nedostig-na-sredstva-v-nzok.html 

 

Аркади Шарков: През следващата година се очаква недостиг на средства в НЗОК 

 

Експертът по икономика на здравеопазването предлага 10% от акцизите да се 

пренасочат съм здравната система 

 

През следващата година се очаква се недостиг на средства в Националната 

здравноосигурителна каса заради финансовата рецесия. Това заяви в „Лице в лице“ 

експертът по икономика за здравеопазването Аркади Шарков.  

По думите му има по-малко постъпления в НЗОК заради безработицата, причинена от 

COVID-19 у нас. Той добави, че се очаква увеличение на заболеваемостта.  

„По време на рецесия се покачват онкологичните и сърдечносъдовите заболявания. Ето 

защо системата има нужда от допълнителни дотации, освен нашите осигуровки“, уточни 

Шарков. 

Той посочи, че издаването на направления от личните лекари за PCR тестове и 

рекалкулирането на част от клиничните пътеки допълнително ще утежнят финансовата 

ситуация в системата.  

Експертът коментира, че трябва да се насочат допълнителни средства в превенцията и 

предложи те да бъдат взети от акцизите. „Ако за догодина се заделят едва 10% от 

постъпленията от акцизи, това ще означава, че около 550 млн. лв. ще могат да се влеят в 

здравната система“, уточни той и допълни, че в момента по закон 1% от акциза за алкохол 

и цигари трябва да отива за здравеопазване. Той обаче изрази съмнение дали средствата се 

усвояват правилно. За миналата година те са били около 54 млн. лв. 

„Пари се отпускат срещу реформи. Необходима е оптимизация на броя болници – 380 има 

в България, не малка част от тях са в лошо финансово състояние, същевременно предлагат 

и лоша услуга, а липсва и човешки ресурс“, заяви Шарков.  

 

www.bnr.bg, 08.10.2020 г. 

https://bnr.bg/horizont/post/101353248 

 

Д-р Недялко Калъчев: По-рядко има фалшиви положителни тестове за коронавирус 

 

Антон Вълев: През Агенцията по лекарствата може да се провери легалността на 

тест, закупен от аптека 

 

"В момента в страната има ясно оформена група от тестове за коронавируса, които се 

предлагат. Повечето колеги работят с тестове, които изследват поне два или три гена, което 

дава относително високо ниво на сигурност, когато говорим за положителния резултат. За 

отрицателните резултати може да има много причини за неточност, първата от които е 

неправилното вземане на проба или неправилен консуматив, това посочи в „Хоризонт до 

обед“ д-р Недялко Калъчев, управител на една от големите частни лаборатории.  

 „Друга причина за неточност на теста може да е транспортирането, пособията за вземане 

на материал, така че винаги може да има фалшиво отрицателен тест, рядко положителният 

може да бъде фалшиво положителен, не че това не се случва също. Всичко това касае PCR 

тестове“, поясни още д-р Калъчев. 

https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/arkadi-sharkov-prez-sledvashtata-godina-se-ochakva-nedostig-na-sredstva-v-nzok.html
https://btvnovinite.bg/predavania/lice-v-lice/arkadi-sharkov-prez-sledvashtata-godina-se-ochakva-nedostig-na-sredstva-v-nzok.html
http://www.bnr.bg/
https://bnr.bg/horizont/post/101353248
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Той посочи, че на Националния информационен портал на МЗ за тестването на населението 

е виден само броят на PCR тестовете. Информацията от другите тестове също е там, но не 

е видна за хората. 

На въпрос какъв процент от хората с положителните PCR тестове развиват болестта, 

специалистът поясни, че такъв анализ не се прави все още. 

 „Ако имаме, например, положителна проба само по един ген, в късен цикъл, тълкуването 

на такъв резултат би било много по-лесно, ако се знае какъв е статусът на човека като 

антитела. Защото, ако ние знаем, че този човек има IgG антитела – тоест има имунитет, и 

такъв късен положителен ген – това би трябвало да се тълкува като човек, който излиза от 

инфекциозния си период и няма смисъл да бъде карантиниран. Но в момента по правилата 

той е PCR-положителен и трябва да е карантиниран. Така ще се затварят ученически 

класове, родители ще остават вкъщи, НОИ ще плаща болнични на родителите…“, 

коментира Недялко Калъчев пред БНР. 

„За сигурността на тестове значение има производителят, има качествени и от европейски 

производители, и от Китай“, заяви в „Хоризонт до обед“ Антон Вълев от Националната 

аптечна мрежа. 

 „За да се гарантира качеството, Министерство на здравеопазването възприе една масирана 

кампания - всички тестове, които се предлагат през аптеките трябва да бъдат регистрирани 

като медицински изделия през Агенцията по лекарствата. Има специфична процедура, през 

която тестът се валидира и се доказва, че той е достоверен“, допълни той. 

 „Не казвам, че всички тестове са надеждни, но има система през Агенцията по лекарствата, 

през която всеки може да провери дали тестът за домашна употреба е утвърден от МЗ.“ 

По думите на фармацевта има по-засилено търсене на тестове за домашна употреба. Това 

са тестове реакция – антиген-антитяло, не са PCR тестове. Лесни са за употреба. 

 „Ако си направите домашен тест, не влизате обаче в никаква статистика, не могат да ви 

карантинират. Тук зависи от морала на всеки, ако е положителен резултатът, дали ще се 

самоизолира, за да пази останалите.“ 

До седмица трябва да имаме и противогрипни ваксини, уточни аптекарят. 

По думите на Вълев все още лекарството ремдесивир не е регистрирано в България, 

болниците го купуват през Наредбата за нерегистрираните лекарства.  

"Но такова лекарство през аптечната мрежа няма да се продава", посочи Антон Вълев. 

 

       VINF  19:47:01  08-10-2020  
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       Вицепрезидентът откри есенната академия на фестивала на червенокръстките 

филми във Варна 

        

       Варна, 8 октомври /Данаил Войков, БТА/ 

           Вицепрезидентът Илияна Йотова откри тази вечер във Варна есенната академия на 

Международния фестивал на червенокръстките и здравни филми. Заради 

епидемиологичната обстановка форумът през тази година е под мотото "Пандемия - 

общество - медии". 

           Тя поздрави организаторите на фестивала, които по думите й въпреки всички мерки, 

въпреки рестрикциите, са успели да направят този форум. Вицепрезидентът каза, че няма 

да говори приветствени слова, а няколко проблемни направления, свързани с Ковид-19 - от 

санитарно-здравната защита, от това, което ни очаква, от опасностите и рисковете от нова 

вълна, до тежките последствия, които може да има и за икономиката, и за нас като хора и 

общество. 
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           Според Йотова, причината хората да не спазват стриктно мерките срещу Ковид-19 е, 

че те са престанали да имат доверие в тях, тогава, когато в един период се разрешаваше 

всичко и на всеки, без предварителен план и оценка на рисковете и без варианти какво да 

се прави занапред, ако вълната се завръща. Виждате, че случаите се увеличават в цяла 

Европа, правителствата приемат програми, разглеждат варианти и отново нищо, обобщи 

вицепрезидентът.  

           През тази година заради пандемията голяма част от събития на фестивала са онлайн. 

По време на форума са предвидени дискусии с лектори, които също ще се проведат онлайн. 

Сред гост-лекторите са журналистите Георги Тошев и Горан Благоев, психиатърът 

Цветеслава Гълъбова, писателят Димитър Недков и други.  

           Заради пандемията е редуциран и броят на филмите, които ще бъдат представени на 

фестивала, по тази причина няма да има и конкурсна програма.   

           Организатор на фестивала е БЧК-Варна, а сред партньорите са общината и 

Медицинският университет в града. Форумът продължава до неделя. 

 


